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Hermed Seniorrådets høringssvar på budge�orslag for 2024. 

 

SÆU-B24-01 Ophør af klippekortsordningen 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig ophør af klippekortsordningen i hjemmeplejen, da det 
sandsynligvis vil øge ensomheden og nedsæte nærværet for de borgere, som benyter sig af 
ordningen i dag. 

SÆU-B24-02 Rengøring hver 3. uge i stedet for hver anden 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig forslaget. Ingen borgere ville, hvis de selv kunne vælge, ønske kun 
at få rengøring hver 3. uge. 

SÆU-B24-03 Indregne �den �l opvask i �den �l anretning/servering af mad 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig forslaget, da det vil betyde mindre nærvær for den enkelte borger. 

SÆU-B24-04 Nedsæte �d �l hjælp med indkøbsseddel fra 15 �l 10 min. 
Seniorrådet har ingen kommentarer �l dete forslag. 

SÆU-B24-05 Rehabilitering 
Seniorrådet har ingen kommentarer �l dete forslag. 

SÆU-B24-06 Sygeplejeklinikker 
Seniorrådet har ingen kommentarer �l dete forslag. 

SÆU-B24-07 Flere prøvehandlinger 
Seniorrådet har ingen kommentarer �l dete forslag. 

SÆU-B24-08 Udlicitering og brugerbetaling 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig forslaget, da vi ikke kan acceptere merbetaling for Ballerups 
borgere. 

SÆU-B24-09 Nedlæggelse af 5 s�llinger som ak�vitetsmedarbejdere på plejehjemmene. 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig forslaget. Vi er i tvivl om der menes de 5 ak�ve s�llinger som er nu 
og man så vil beholde de 2 vakante s�llinger på Egely og Kirs�nehaven? Eller om man vil spare alle 
7 s�llinger væk. Vi har fra flere pårørende hørt, at der intet sker på plejehjemmene, når der ikke er 
ansat en ak�vitetsmedarbejder. Beboerne sidder og kigger ud i lu�en, sover eller ser tv. Det er 
nødvendigt, at der hver dag er �lbud om forskellige ak�viteter på vores plejehjem. Der er lavet 
flere undersøgelser om, hvor farligt det kan være at kede sig, - f.eks. denne som er bragt i Jyllands-
Posten for nylig: htps://jyllands-posten.dk/debat/kommentar/ECE11116856/kedsomhed-og-
ensomhed-er-lige-saa-farligt-som-rygning-og-overvaegt/. 

SÆU-B24-10 
Seniorrådet har ingen kommentarer �l dete forslag. 

https://jyllands-posten.dk/debat/kommentar/ECE11116856/kedsomhed-og-ensomhed-er-lige-saa-farligt-som-rygning-og-overvaegt/
https://jyllands-posten.dk/debat/kommentar/ECE11116856/kedsomhed-og-ensomhed-er-lige-saa-farligt-som-rygning-og-overvaegt/


SÆU-B24-11 
Seniorrådet har ingen kommentarer �l dete forslag. 

SÆU-B24-12 
Seniorrådet har ingen kommentarer �l dete forslag. 

SÆU-B24-13 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig dete forslag. Det er vig�gt, at beboerne kan du�e at der bliver 
lavet mad, det er med �l at øge appe�ten. Egelys cafè er den eneste i området, så de borgere der 
benyter den, vil have meget langt �l den nærmeste café, som er på Lindehaven. 

SÆU-B24-14 
Mindre økologi – fra sølvmærke �l bronzemærke 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig dete forslag. Ballerup kommune ønsker at være en grøn og 
klimavenlig kommune og det hænger ikke sammen med mindre økologi. 

SÆU-B24-15 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig dete forslag da der mangler konkre�sering og en beskrivelse af 
konsekvenserne. 

 

Angående Direk�onens budge�orslag �l budget 2024 og overslagsårene 2025-2027, økonomibilag 
5, side 7: 

Uddannelse af voksenelever på ældreområdet 
Seniorrådet kan ikke �lslute sig dete forslag. En af de største udfordringer på ældreområdet, er 
netop at rekrutere personale. Vi må derfor ikke nedprioritere dete område. 


